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VERSLAG 

VERGADERING COMMISSIE 3  
van dinsdag 27 augustus 2019 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Persegael Kurt  - voorzitter 
Anaf Hannes, El Yakhloufi Achraf, Nietvelt Ludwig, De Busser Koen, Dierckx Jeff, Grooten Eddy, Roes Peter, 
Vos Eric, Voordeckers Bart, Schafraet Wout - raadsleden 
Wittebolle Astrid, Van Otten Jan - schepenen 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd:, Dieter De Quick - raadslid 
 
Waren eveneens aanwezig 
Janssen Kevin - raadslid in vervanging van Dieter De Quick, 
Stan Van Hees – dienst jeugd, 
Bart Van Eyck – dienst jeugd, 
Publiek, 
Pers. 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Het verslag van vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
 
Burgemeestersconvenant 2030 en het streekproject Kempen 2030 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Schepen Astrid Wittebolle toelichting bij dit punt. 
 
Licentiecontract met erfgenamen van cineast Jef Van Nooten 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Schepen Astrid Wittebolle toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers vraagt of er al films van Jef Van Nooten getoond werden. Hij is van mening dat heel wat 
mensen hiereen echt geïntresseerd zijn. 
 
Aanpassing statuten jeugdwelzijnsoverleg 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Bart Van Eyck toelichting bij dit punt. 
Eric Vos vindt het alvast nuttig te overwegen om ook regionale partners te betrekken. 
Bart Voordeckers vraagt of er ook een link is met de nieuwe armoederegisseur. 

Schepen Jan Van Otten merkt op dat deze zeker zal betrokken worden. 
Vanuit het publiek wordt gevraagd of er ook voorzien is om factoren die het welzijn van kinderen bedreigen ook te 
verminderen. 

Dit is bijvoorbeeld voorzien via het pestactieplan en er wordt ook aandacht besteed aan preventie en 
remediëren. 

Vanuit het publiek wordt gevraagd of ook aan het fysiek welzijn wordt gedacht. 
Dat kan inderdaad ook. 

 
Smiskensstraat 45 - verlenging erfpacht Lenig en Gezwind 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Schepen Jan Van Otten toelichting bij dit punt. 
Eric Vos vraagt of er al een zicht is hoe de werken gaan aangepakt worden en over welke werken het gaat. 

De kleedkamer en het cafetaria werd al aangepakt. Het sanitair en het opmaken van de sporthal dient 
nog te gebeuren. 

Eric Vos vraagt om een overzicht bij het verslag te voegen. 
 
 
 
Raadsherenpark – visie op korte en middellange termijn en uit te voeren werken 
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Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Stan Van Hees toelichting bij dit punt. 
Peter Roes vraagt hoe de verhouding is van de huurinkomsten ten overstaan van de kosten. 

De inkomsten van de vzw voldoen om de vaste kosten te betalen zonder de personeelskost. 
Wout Schafraet verwijst naar de opmerking dat het moeilijk is om personeel in te zetten en vraagt dat hieruit kan 
besloten worden dat verhuringen moeten geweigerd worden. 

Momenteel is er geen private verhuur. 
Wout Schafraet vraagt hoe dikwijls per jaar er verhuringen zijn. 

Optimaal zou zijn dat er een 75 feesten per jaar zouden kunnen doorgaan. 
Nu is het enkele keren in de week verhuurd in de zomerperiode, maar minder in de winterperiode. 

Wout Schafraet verwijst naar het zoeken van een partner en vraagt of al aan iemand gedacht werd. 
In het verleden zijn er gesprekken geweest met de Troef. Weldra zal hiermeen opnieuw een gesprek 
worden aangegaan. 

De voorzitter van de vzw verduidelijkt dat dit verhaal al een hele tijd duurt. Met de vernieuwde vzw werd aan het 
geheel wel een nieuw elan gegeven maar is ondertussen wat stilgevallen. De vzw heeft nog maar weinig mensen 
wat niet echt werkbaar is en er is dringend exploitatie nodig maar dat lukt niet. De vzw vraagt al jaren naar een 
oplossing en is van mening dat een goede exploitatie zoeken een opdracht is voor de Stad. De vzw wacht al het 
derde jaar op geld voor de renovatie. In 2017 was het de bedoeling om heel de hangar te renoveren. 
Ondertussen werd al 30.000 euro weggegooid aan het huren van containers. Wanneer men de renovatie nu weer 
niet gaat uitvoeren, is men weer 10.000 euro kwijt aan huur van containers. 
De Voorzitter besluit met een duidelijk vraag voor een oplossing en is van mening dat hoe trager een beslissing 
wordt genomen, hoe minder mensen nog iets zullen willen doen. 
Schepen Astrid Wittebolle verduidelijkt dat men mooie gebouwen kan creëren mits renovatie maar wanneer er 
geen beheer is, zal het ook niet werken. 
Eric Vos volgt de redenering van schepen Astrid Wittebolle en stelt voor om verschillende opties te bekijken. 
Schepen Astrid Wittebolle vraagt wat de rol van de gemeente Vosselaar in het geheel is. 

Er blijkt geen interesse te zijn vanuit Vosselaar wat verenigingen betreft. De gemeente voorziet ook 
geen financiële middelen. 

Ludwig Nietveld vraagt wat er kan gebeuren wanneer Turnhout zou investeren en dan nadien Vosselaar toch 
interesse zou hebben. 

Dit alles dient duidelijk afgesproken te worden. 
 
Vraag van Raadslid Peter Roes: stand van zaken speelplein Bergbeemden - afvoerbuis overloop Wadi 
Peter Roes licht zijn vraag in het kort toe. Voor de wijk Bergbeemden hoeft de Wadi niet, hij ligt bijvoorbeeld 
steeds vol glas wat de veiligheid zeker niet ten goede komt. 

Schepen jan Van Otten ligt even de stand van zaken toe. Op 8 jumi heeft hij hierover een mail 
ontvangen en op 9 juli heeft hij de mensen ontvangen die hem hun bevindingen hebben meegedeeld en 
een aantal foto’s hebben doorgestuurd. Op 10 juli heeft schepen Jan Van Otten alle vragen naar de 
betrokken diensten gestuurd en werd de Wadi proper gemaakt. Gezien de verlofperiode heeft schepen 
Jan Van Otten voorgesteld om zo vlug mogelijk na het verlof met alle diensten en het buurtcomitée 
samen te komen. 

Peter Roes vindt het niet de bedoeling dat de diensten de Wadi telkens moeten komen proper maken, dat is ook 
niet de bedoeling van een Wadi. 
Peter Roes is alvast blij dat er een datum werd vastgelegd om samen te komen. Hij merkt nog wel op dat het 
janner is dat de buis in de Wadi die werd aangebracht fout afwaterd. 
 
Punten agenda gemeenteraad 
Volgende punten met betrekking tot deze commissie staan ook nog op de agenda van de gemeenterad en zijn 
terug te vinden (inclusief het bundel) in e-besluit: 

- Vertegenwoordigers van de gebruikers in het beheersorgaan van de bibliotheek 
- Erkenning stedelijke adviesraad voor Sport en goedkeuring reglement en samenstelling 

 
Uit het college 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
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Vanuit het publiek wordt verwezen naar de commissie van april waar gevraagd werd om communicatie op de 
commissie te brengen met onder meer een stappenplan voor het herbekijken van de website. 

Dit zal op een volgende commissie geagendeerd worden. 
Hierbij aansluitende meldt Bart Voordeckers dat niet alle decretaal verplichte documenten zijn terug te vinden op 
de website. 
 
 
 
Van Rompuy Jan 
Commissiesecretaris 



Vergadering 

Commissie 3

dinsdag 27 augustus 2019dinsdag 27 augustus 2019



Agenda

- Goedkeuring verslag vorige vergadering

- Burgemeestersconvenant 2030 en het streekproject Kempen 2030

- Licentiecontract met erfgenamen van cineast Jef Van Nooten

- Aanpassing statuten jeugdwelzijnsoverleg

- Smiskensstraat 45 - verlenging erfpacht Lenig en Gezwind

- Raadsherenpark – visie op korte en middellange termijn en uit te voeren werken- Raadsherenpark – visie op korte en middellange termijn en uit te voeren werken

- Vraag van Raadslid Peter Roes: 

stand van zaken speelplein Bergbeemden - afvoerbuis overloop Wadi

- Punten agenda gemeenteraad

- Uit het college



Ondertekening 

burgemeestersconvenant 2030burgemeestersconvenant 2030

Streekproject Kempen2030



Wat?

• Initiatief Europese Commissie voor lokale overheden

• EU-doelstelling:

– tegen 2030 40% minder broeikasgassen

– adaptatie

• Rol van de steden = groot

• Opvolging Burgemeestersconvenant 2020

& streekproject Kempen2020 van IOK

(vanaf 2014 bij 29 Kempense lokale besturen)



Waarom?
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Stand van zaken



Stand van zaken

• Huidige relevante projecten binnen deze focus:

– Warmtenet met zicht op geothermie

– Goed Plan (ontzorging bij renovatie appartementen in het lage 

huursegment)

– Versterken werking energiehuis (i.k.v. energie-armoede) om zo tot 

kwalitatiever en duurzamer patrimonium te komenkwalitatiever en duurzamer patrimonium te komen

– Mobiliteit: verder inzetten op STOP-principe en modal shift

– …



Aanbod IOK

• Coördinatie Burgemeestersconvenant 2030

• Ondersteuning lokale besturen bij opmaak en uitvoering klimaatactieplan

• Rapportage voor Europa

• Organisatie regionale acties (groepsaankopen, warmteplan, …)

• Afstemming met Vlaanderen

• Fondsenwerving

• 6 medewerkers ter ondersteuning



Strategische partners

• IOK

• Provincie Antwerpen

• Rurant

• Kamp C

• Fluvius

• VITO

• Voka Kamer van Koophandel Mechelen – Kempen

• Boerenbond

→ Ondertekening meerpartijenengagement ter ondersteuning van gemeenten



Engagement stad Turnhout

• Engagement Europese Commissie onderschrijven:

Opmaak gemeentelijk actieplan met

– CO2-inventaris

– Adaptatieplan

– Plan van aanpak betaalbare energie

• Slagkrachtig klimaatbeleid

• Stedelijk patrimonium klimaatneutraal in 2050

• Start participatietraject



Vervolg

• Aftrap 11 oktober 2019

• Opmaak actieplan vanaf eind 2019

• Met becijferen CO2-winst en financiële consequenties

• Bekrachtiging actieplan door GR en CBS



Licentiecontract met erfgenamen van Jef 

Van Nooten, cineast



Jef Van Nooten (1917-1986)

• Fotograaf, cineast en handelaar in foto- en filmmateriaal (met winkel op de 

Merodelei)

• Oprichter en later voorzitter van de Foto- en Kinokring (1941)

• Verhuist in 1959 naar Schilde



Films van Van Nooten in het Stadsarchief

• Alle films van 8, 16 en 35mm zijn in bewaring gegeven aan het Koninklijk Belgisch 

Filmarchief die een deel zullen digitaliseren (Collegebesluit 22/2/2018)

• Films zeker gemaakt door Jef Van Nooten, bewaard in het SA:

– 16mm G/III H802 De groote vredesoptocht (1945)

– 16mm G/III H805 Reportage 1945

16mm G/III H805 Turnhout (1946)– 16mm G/III H805 Turnhout (1946)

– 16mm G/III H806 Turnhout reportage 1947

– 16mm G/III H802 Turnhout reportage 1949

– 16mm G/III H804 Turnhout reportage 1948

– 16mm G/III H802 Koning Leopold III hulde

– 16mm G/III H802 Kolonel Newton: eereburger van Turnhout

– 16mm G/III H801 [Strijd krotten]

– 16mm G/III H801 Nodigde U uit ten dans



Regelen van het auteursrecht

via licentie (1/3)

• Auteursrecht berust bij de erfgenamen van Jef Van Nooten waardoor het 

Stadsarchief en de Stad het filmmateriaal in principe niet vrij kan gebruiken of 

vertonen

• Op advies van FARO. Vlaams steunpunt voor Cultureel Erfgoed is er gekozen 

voor het modelcontract “licentiecontract met erfgenamen van een kunstenaar”voor het modelcontract “licentiecontract met erfgenamen van een kunstenaar”

– http://www.auteursrechtensamenleving.be/themadossiers/modelcontracten/

• Joseph (Jeff) Van Nooten, Goormansstraat 64, 2242 Pulderbos, zoon van Jef 

Van Nooten, is bereid om contract te tekenen namens de erven Van Nooten



Regelen van het auteursrecht

via licentie (2/3)

• Stad Turnhout krijgt licentie om films van Van Nooten te exploiteren op de 

volgende manieren in kader van culturele, wetenschappelijke en informatieve 

opdracht (art. 2):

• Grafische reproductie

• Opname in en verspreiding van boek, catalogus, databank• Opname in en verspreiding van boek, catalogus, databank

• Opname in en verspreiding van krant, tijdschrift, brochure

• Verveelvoudiging, openbaarmaking en verspreiding

• Publieke mededeling en ter beschikking stelling

• Tentoonstellen

• Niet voor commerciële doelstellingen (art. 1)

• Duurtijd van de licentie: auteursrechtelijke beschermingsduur (= 70 jaar na 

overlijden, dus tot en met 2056) (art. 4)



Regelen van het auteursrecht

via licentie (3/3)

• Er is geen vergoeding verschuldigd door de Stad (art. 6)

• Joseph (Jeff) Van Nooten waarborgt dat hij het mandaat heeft van de andere 

erven (art. 8), zie ook de andere waarborgenerven (art. 8), zie ook de andere waarborgen

• Stad Turnhout zal de films exploiteren onder de naam “Collectie Jef Van 

Nooten” en zal deze naam steeds duidelijk vermelden (art. 9)



Statuten Jeugdwelzijnsoverleg



Het Jeugdwelzijnsoverleg

• 4 tot 5 x per jaar samen met een algemene vergadering

• 38 jeugdwelzijnsorganisaties betrokken

• 5 leden in het dagelijks bestuur



Opdracht

- Aanbieden, organiseren en/of opvolgen van acties, MJP,… > het welzijn van   

kinderen en jongeren te verhogen alsook verminderen van factoren die het 

welzijn van kinderen bedreigen

- Netwerken > verbreden van kennis sociale kaart

- Bespreken, ondersteunen en ervaringsuitwisseling van de werking van de  - Bespreken, ondersteunen en ervaringsuitwisseling van de werking van de  

diensten

- Zoeken naar oplossingen voor hiaten in het aanbod

- Signaalfunctie naar overheden, diensten, … 



Aanleiding

Decreet lokaal bestuur: gemeenteraad kan overgaan tot oprichting 

adviesraden en reglementeert inspraak

Het Jeugdwelzijnsoverleg wordt bij het begin van elke nieuwe 

legislatuur samengesteld en dit binnen de zes maanden na de 

installatievergadering van de GR.installatievergadering van de GR.



Leden

Nieuwe stemgerechtigde leden

• Vrij CLB Kempen

• CLB GO! Kempen

• Fedasil – Arendonk

• CLG

• Samenlevingsopbouw –Steunpunt Turnhout

• Okan – Hivset

• Okan Go! Turnhout

• Logo Kempen

Uittredende leden

• VCLB Kempen

• Welzijnsonthaal



Wijziging

Niet alleen de samenstelling van het Jeugdwelzijnsoverleg werd gewijzigd. De statuten 

werden ook aangepast aan de actuele context. 



Verlenging erfpacht Lenig en Gezwind

voor sporthal Smiskensstraat

• Op 12/06/2019 nam Lenig en Gezwind het resterende erfpachtrecht van Technico

over. Dit recht eindigt op 31/12/2038.

• Lenig en Gezwind wil grote investeringen in dit pand doen en hiervoor zo’n 186 936 

euro lenen op 30 jaar bij de bank. Hiertoe vragen zij een verlenging van het 

erfpachtrecht tot 31/12/2050.erfpachtrecht tot 31/12/2050.



Raadsherenpark

Vosselaar - TurnhoutVosselaar - Turnhout



De préhistorie

‘Turnhouts erfgoed’

- Eerste door Vlaanderen erkende speelpleinwerking,  bij menig gepensioneerde 

Turnhoutenaar nog bekend als ‘de vakantieschool’

- Eigendom van pastoor Misonne, geschonken aan parochie Maria Middelares, voor 

activiteiten ‘ter verheffing’ van de katholieke jeugd.



Het interbellum

• Na stopzetten ‘vakantieschool’ gedurende een 20-tal jaren niet meer in gebruik –

verval gebouwen en speelterreinen en constructies

• Halfweg jaren ‘80: opnieuw ontdekt:

– doorstart Wollebos speelpleinwerking door stad Turnhout 

– Open Tropen festival – nu Parknacht

In 1993 aangekocht door de stad en in 1995 in beheer gegeven aan vzw • In 1993 aangekocht door de stad en in 1995 in beheer gegeven aan vzw 

Raadsherenpark.



• VZW Raadsherenpark: jeugdraad, sportraad en cultuurraad; aangevuld met 

vertegenwoordiging verenigingen Vosselaar – sterk ondersteund door jeugddienst 

Turnhout.





De gouden jaren…

Dankzij bestuurders uit adviesraden, vrijwilligers jeugdsector en externen  (voorzitter, 

ondervoorzitter) / engagement jeugddienst: traag maar zeker opwaardering van het 

park en de gebouwen:

• Nieuwe omheining en poorten

• 2004: opening speelbos• 2004: opening speelbos

• Vuurplein voor kooktochten jeugdbewegingen



De gouden jaren (bis)

• Aanleg grasveld ipv speelzand op het centrale plein

• Renovatie van het centrale gebouw ‘Het Paradijs’: co-financiering Europa, 

Vlaanderen, Provincie maar vooral stadsbestuur; uitvoering door private sector, 

onderwijsnetten én stedelijke diensten.

• Aanleg rolstoelpad

• Installatie kleine keuken, vernieuwd sanitair, …• Installatie kleine keuken, vernieuwd sanitair, …

• …





Niet al goud wat blinkt…

• Verlies sportinfra (basket, volley, voetbalveld ) want zonevreemd.

• Meningsverschillen tussen RVB en conciërge beslecht na tussenkomst 

vrederechter

• Realisatie jeugdverblijfcentrum niet mogelijk (eveneens zonevreemd)



Gebruik van het park

• Individuele bezoekers / overleg stedelijke diensten

• Groot aandeel vanuit jeugdsector:

– Speelbos voor Turnhoutse jeugdverenigingen

– Kooktochten op het vuurplein

– Speelpleinwerking Wollebos

– Binkies Kinderfestival en Parknacht

• Sport en onderwijs beperkt: 

– Team Kempen, orientatieloop, ...

– Uitstappen kleuter-, basis en secundair onderwijs



Probleem:

• Veruit de meeste belangstelling: gebruik van de infra (vaak zonder vraag naar 

exclusiviteit voor het park) voor private feesten:

– Vrijgezellenfeestjes en trouwfeesten

– Verjaardagspartijen en communiefeesten

– Bedrijfsbijeenkomsten / teambuilding

Inkomsten nodig voor vaste kosten RHP maar Jeugddienst is niet uitgerust om – Inkomsten nodig voor vaste kosten RHP maar Jeugddienst is niet uitgerust om 

hiervoor goeie dienstverlening te garanderen



Naar een duurzame opplossing:

Op zoek naar een partner 

• die beheer en exploitatie van begin september tot eind juni overneemt.

(zomer blijft exclusief voor jeugdinitiatieven)

• Die garanties geeft voor aanbod / voorkeursregeling sport, jeugd, cultuur, 

onderwijs, … boven commerciële exploitatie

Link met sociale economie ifv programma werk / actieplan sociale activering • Link met sociale economie ifv programma werk / actieplan sociale activering 



Werken op korte termijn

Dakrenovatie van de hangar aan het centrale plein

– In gebruik als ‘refter’ voor speelpleinwerking Wollebos

– Overdekte speelplek voor jeugdverenigingen en andere

– Populair bij private gebruikers: recepties, …

Kostprijs: 52.000 € - waarvan 37.500 stadsbudget en inbreng vanuit vereffening 

vzw dienstverlening (sport-, jeugd- en cultuurraad)vzw dienstverlening (sport-, jeugd- en cultuurraad)



Middellange termijn

Bekijken in meerjarenplan of er mogelijkheden zijn voor verdergaande opwaardering 

van de hangar: 

– Basisinrichting van 2 lokalen op de kopkanten voor  speelpleinwerking (in 

vervanging van kantoorunits): vloer, elektriciteit, binnenmuren, vliering met 

binnentrap, ramen en deuren.

– Verharding onder en voor de hangar– Verharding onder en voor de hangar

– Belevingswaarde park opwaarderen

Co-financiering vanuit vereffening vzw dienstverlening



Vraag van raadslid Peter Roes

Stand van zaken speelplein Bergbeemden - afvoerbuis overloop Wadi



Punten agenda gemeenteraad

- …



Uit het college

…


